
Zápis č. 2 
z jednání asociace děkanů ekonomických fakult VVŠ ČR  

konaného ve dnech 6. a 7.10.2022 

Přítomni: doc. V. Bartoš, doc. V. Bína, prof. J. Fischer, doc. A. Kocourek, doc. R. Klufová,  

doc. M. Krechovská, Mgr. O. Moc, doc. L. Mejzlík, doc. P. Poulová, Ing. M. Ruschak,  
doc. V. Spáčil, prof. D. Stavárek, prof. J. Stejskal, doc. L. Severová, prof. J. Špalek,  
prof. D. Tuček, doc. P. Žufan 

Omluveni: doc. M. Gregor, prof. J. Hynek, prof. P. Musílek, doc. T. Šubrt, doc. S. Slobodyan,  
doc. D. Škodová Parmová, 

 
Program zasedání byl představen a odsouhlasen a rámcově probíhal dle pozvánky na tuto akci: 

Čtvrtek 6. 10. 2022 

• 13:00 – příjezd účastníků, přivítaní  

• 13:30-14:00 – organizační záležitosti fungování asociace 

• 14:00-16:30 – ekonomický výzkum pohledem metodiky hodnocení a projektů GAČR (setkání a diskuse 
s náměstkem ministryně pro vědu, výzkum a inovace prof. Štěpánem Jurajdou a předsedou oborové 
komise a panelu P402 GAČR prof. Martinem Macháčkem) 

• 17:45-18:45 – prohlídka šikmého kostela Sv. Petra z Alkantary  

• od 19:00 – večeře a neformální večer    

Pátek 7.10. 2022 

• 9:30-11:30 – diskuse společných témat 
- Financování VŠ, KEN pro ekonomické obory, 
- Možnosti spolufinancování profesních st. programů v  rámci finančních projektů s krajskou 

samosprávou v daném regionu. 
- Možnost společného pořádání konferencí DOKBAT příp. SVOČ v  regionech (Morava,  

Čechy) 
- CZ+SK nebo středoevropský job market pro PhD absolventy  
- Další body dle návrhů účastníků (viz. níže) 

• 11:30-13:00 – oběd 
 

 

Čtvrtek 6. 10. 2022 

Všechny přítomné přivítal na půdě Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné děkan prof. Stavárek, který 
na začátku omluvil předsedu asociace prof. Tučka z důvodu organizace konference EMF 2022 na FaME. 
Prof. Stavárek rovněž přivítal proděkanky (doc. Poulová; FIM UHK, doc. Klufová; EF JU, doc. Severová 
PEF ČZU) a proděkana (doc. Mejzlík FFÚ VŠE), kteří na jednání budou zastupovat děkany. Jednání 
asociace dále řídil prof. Stavárek v zastoupení prof. Tučka. 

 

PŘIJETÍ NOVÉHO ČLENA 

V souladu s pravidly fungování asociace prof. Stavárek požádal o hlasování o přijetí doc. Ing. Michaely 
Krechovské, Ph.D., děkany Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v  Plzni jako nové členky 
asociace. 
Hlasování: Přítomno 15, Pro 15, Proti 0, Zdrželo se 0 
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ORGANIZAČNÍ ZÁLEŽITOSTI 

Prof. Stavárek informoval o spuštění webu www.dekanief.cz, který je zpracován v české i anglické verzi.  

 

DISKUSE S PROF. JURAJDOU A PROF. MACHÁČKEM 

Prof. Stavárek otevřel diskusi, ve které prof. Jurajda reagoval na následující dotazy:  

a) Dopad metodiky M17+ do budoucnosti, možnost individuálního hodnocení fakult? 

b) Všechny VŠ byly požádány o definování svého výzkumného portfolia, váhy atd. K čemu se tento 

nástroj bude využívat a kdy? 

c) Plánují se nějaké změny v metodice, které by se dotkly ekonomických fakult? 

d) Jak je nahlíženo na nakladatelství MDPI? 

e) Jak efektivní je hodnocení publikací v rámci Modulu 1 a proč publikace z ekonomických věd 

obvykle mají špatné hodnocení? 

Prof. Macháček v diskusi reagoval na následující dotazy: 

a) Jak hodnotíte vývoj počtu financovaných projektů v  ekonomických oborech? Není jejich počet 

v porovnání s dalšími společenskovědními obory nízký? 

b) Jak se nahlíží na skutečnost, že hlavními řešiteli projektu jsou často zahraniční pracovníci, kteří 

na řešitelském pracovišti kromě projektu GAČR nijak nepůsobí? 

c) Je tematické zaměření panelů P402 a P403 optimální a vyvážené? 

 

HLAVNÍ ZÁVĚRY DISKUSE k těmto dotazům: 

• Asociace zašle na Vědeckou radu GAČR žádost o převedení tematické oblasti „veřejná správa“ 

do panelu P406. V žádosti bude rovněž zmíněno, aby při hodnocení grantových návrhů bylo ve 

větší míře zohledněno kladné hodnocení publikací řešitelů v  modulu M1. 

O: prof. Tuček, prof. Špalek  

T: 30.11.2022 

• MDPI – nebylo dosaženo konsensu, a to i vzhledem k  různé kvalitě časopisů vydávaných tímto 
nakladatelstvím. Jednotlivé hodnotící panely si musí stanovit vlastní přístup. 

• M1 – společenská relevance – je třeba dobře odůvodnit společenskou relevanci a přínos, jinak 
není možné lépe hodnotit. Ve výhodě jsou starší publikace, kdy lze přínos lépe posoudit díky 
časovému odstupu.  

 

Pátek 7.10. 2022 

HLAVNÍ ZÁVĚRY DISKUSE: 

Mezi témata, jež byla navržena k diskusi patřily zejména tyto (bez ohledu na pořadí, jak v  diskusi skutečně 
zazněly): 

Ad) PREZENTACE ASOCIACE a KOMUNIKACE 

Pro sdílení bude asociací používán MS TEAMS (kam byl všem členům rozeslán přístup), nástroj, který 
umožní korektní sdílení obsahu na úrovni souborů, kalendářních akcí, termínů ad. Děkani doplní hlavně 
termíny organizace vědeckých rad, fakultních oslav výročí, konferencí ad. významných akcí.  

O: všichni děkani (doplnit v MS TEAMS v záložce kalendář) 
T: 10.11.2022 (a dále průběžná aktualizace) 
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Ad) KEN a JEDNÁNÍ S ČKR 

Závěr po vyjádření se zástupců ministerstva, které vyplynuly z diskuse na konferenci MŠMT Dny 
vzdělávací činnosti 2022 – ze kterých vyplynulo, že rozbití KENu je slepá ulička, někomu přidá, jinému 

vezme – ministerstvo touto cestou nepůjde. Viz. i diskuse prof. Tuček, i v dotazech na prof. Wildovou. Je 
však prostor pro financování prof. programů z reprezentace krajů. Pochopitelně řešení nemusí být 
aplikovatelné ve všech krajích, kde je navíc i více VŠ, jiné preference vedení kraje ad. 

Vyjádření ve vztahu k MŠMT připravíme v tom smyslu, že potřebujeme zvýšit normativ na studenta a 
nejsme schopni za těchto podmínek hospodařit, že nejsme konkurenceschopní, nicméně toto plánujeme 
zaslat přes ČKR. Naše vyjádření má spíš být podporujícím argumentem pro ČKR. Předseda asociace se 
sejde s prof. Barešem a zeptá se, jakou formu podpory by ČKRka viděla jako optimální. 

Pro jednání by bylo vhodné mít i podpůrné argumenty z ekonomiky hospodaření ek. fakult a zvýšení 

ideálně vyjednat i ve vazbě na navýšení tarifů. 

Postup jednání s ČKR: p. děkan Špalek dohodne setkání s předsedou ČKR – zúčastní se prof. Tuček 
jako předseda + příp. i p. děkan Špalek jako člen asociace. 

Připravené vyjádření za asociaci, by mohlo být v  některých aspektech podobné jako vyjádření podané na 

ČKR z podnětu děkana Filozofické fakulty UPOL (doc. Stejskala). V dopise, který připravíme pro podporu 

socio-společenských oborů bude stejně jako v případě pedagogických fakult, založeno na společenské 

poptávce po jejich absolventech apod. 
O: výkonný výbor asociace 
T: 30.11.2022 

 

Ad) SPOLEČNÝ MODEL ORGANIZACE: DOKBAT A SUMMER SCHOOL 

Cílem je nalezení a aplikace organizace konferencí typu DOKBAT společně ve vazbě na rozšíření 
účastníků z více fakult na větší společné akci s lepším a širším feed backem pro zúčastněné doktorandy 
za všechny oblasti, které jsou na ekonomických fakultách vyučovány (ekonomie, ekonomiky, 
managementu, podnikové/ manažerské informatiky ad.) 

Využití stávajících platforem již pořádaných konferencí na fakultách a zkušeností z organizace, které 
budou následně vhodně propojeny, pořadí pořadatelů dopředu. Zvážit např. model česká a moravská 
DOKBAT konference, ale i velikost a cíl akce. Výstup konference by byl nejen sborník (s registrací na 
WOS), ale např. i publikování ve fakultních (a spolupracujících) journalech.  

Obdobný cíl je možné splnit i při společné organizaci Summer school. Využít akce, které mají svou historii 
i zajímavou obsazovatelnost a takové nabídnout do společného „poolu“. Tzn. nasdílet k němu termíny a 
charakteristiky. Zvolit tématicky např. oblast Ekonomie, Logistika či průmyslové inženýrství, ekologie a 
udržitelnost, úspory energií apod. Případně i využití virt. formy viz. EUNIS na UHK (| EUNIS-CZ). 
K přípravě se vytvoří samostatný výbor (vydefinuje/případně zrealizuje přímo výkonný výbor asociace) 

ÚKOL: zaslat informace o pořádaných konferencí DOKBAT v minulosti (vyplnit v MS TEAMS, 
záložka soubory/ Tabulka_DOKBAT) 

O: všichni děkani  
T: 10.11.2022 

 
 
Ad) SPOLEČNÝ MODEL ORGANIZACE: VYBRANÝCH PŘEDNÁŠEK PRO DOKTORANDY A 
MAGIST. STUDENTY, CENA ASOCIACE 

Pásmo společných přednášek pro doktorandy a případně i pro mgr. studenty. Výchozí představa: každá 
ze zapojených fakult připraví přednášku jednoho odborníka v  oboru (příp. workshop atd.), bude se 
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účastnit vybraná skupinka doktorandů. Definovat i sociální rozměr (exkursní či výletní forma), tato skupina 
se může stát i „pracovní“ skupinou pro nějaký úkol – zajistí sekci na konferenci atd. 

ÚKOL: v případě zájmu děkana /fakulty vložení nabídky do společných témat vložit info k takové 

přednášce (vyplnit v MS TEAMS, záložka soubory/ Tabulka_Přednášky) 

O: děkani  
T: 10.11.2022   

Cena asociace děkanů (příp. pro závěrečné práce). Pozor nedublovat ceny, které vydává Česká 

společnost ekonomická (ČSE), realizovat jednání s vedením ČSE doc. Münichem. Zjistit zkušenosti 
s vypisováním cen ČSE příp. p. docenta pozvat na další zasedání asociace. 

ÚKOL: Předjednat s doc. Münichem jednání na asociaci  
O: děkan FFÚ VŠE 

T: 30.11.2022 

 

Ad)  JOB MARKET PRO PHD ABSOLVENTY A REFORMA PHD STUDIA  

- P. děkan Špalek uvedl myšlenku sdílení kontaktů na končící PhD absolventy a vytvoření formy Job 

Marketu – doktorandi mají možnost přijít a začít se ucházet o práci na více fakultách. Zvážit model  

sdílení info o těch, kteří jsou dobří a nemáme pro ně místo na fakultách (tedy aby je mohla vzít jiná 

fakulta + nějaká reference). 

- V duchu korektnosti v oblasti GDPR raději přenést tuto aktivitu na samotné doktorandy. 

- Newsletter: může být forma sdílení informací o nových místech, ale i potenciálních zájemcích (je 

v našem zájmu umístit naše absolventy). 

- Stanovisko asociace k reformě: členové upozorňují na dopady, které bude mít oddělení PhD studentů 
od výuky.  

- Názory náměstků MŠMT na reformu jsou roztříštěné, není snadné nalézt konsensus. Vyjednávací síla 

studentské komory je velká. Navrhované změny zřejmě ale projdou. 

- Doktorandy bude nutné začleňovat intenzivněji do projektů, abychom je mohli financovat. 

- Doktorandi učit chtějí, výuka je významnou součástí pedagogického procesu a vtahuje je do oboru.  

Změna zasáhne financování VŠ což by mělo ministerstvo zohlednit. M.j. budou i narůstat objemy 
DPČ/DPP na výuku. 

 
Příští zasedání asociace: 

3. zasedání Asociace děkanů ekonomických fakult: se uskuteční 30. – 31. 3. 2023 v Praze (organizace 
FFÚ VŠE). 
Předpokládané další termíny zasedání asociace:  4. zasedání: 5. – 6. 10. 2023, 5. zasedání: 28. – 29. 3. 
2024  
 

Prof. Daniel Stavárek se v rámci uzavření diskuse a setkání v Karviné rozloučil se členy asociace, jelikož 
mu koncem února 2023 končí druhé funkční období děkana. Členové asociace mu poděkovali za aktivní 
činnost v asociaci i iniciaci jednání pro založení asociace. Dále se děkani vyslovili pro možnost, aby 
emeritní děkani a členové asociace byli nadále zváni na společenské části pravidelných zasedání 

asociace. 
 
Ve Zlíně 24.10.2022 
 
Zápis zpracoval: prof. Ing. David Tuček, Ph.D., děkan FaME UTB ve Zlíně 
Verifikoval: prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., děkan OPF v Karviné SU v Opavě 


